
 رونمايي از جديدترين تخلف مالي فدراسيون فوتبال 
در زمان علي كفاشيان

هميشه پاي برادر زن در ميان است!
15 ماه پس از رفتن علي كفاشيان از فدراسيون فوتبال، همچنان هر چند 
وقت يك بار زواياي جديدي از تخلفات مالي دوران مديريت هشت ساله 
رئيس سابق و هميشه خندان فدراس�يون فوتبال افشا مي شود. در 
جديدترين تخلف افش�ا ش�ده، يكي از خبرگزاري ها ديروز گزارش 
داد كه يكي از مسئولان سابق امور مالي فدراسيون، 40 هزار دلار را به 
صورت دستي به فدراسيون برگردانده است، پولي كه مشخص نشده 
از چه زماني و به چه منظوري نزد اين مدير سابق فدراسيون بوده است. 
فساد، فساد و فساد، معضلي كه سال هاست فوتبال ايران با آن درگير است 
و پس از ورود پول هاي بي ضابط��ه و قراردادهاي ميلياردي فوتبالي ها از 
بودجه عمومي كشور و بيت المال روز به روز بيشتر مي شود تا جايي كه 
پاي مجلس هم به فوتبال باز شد و كميسيون اصل نود پرونده اي قطور از 
فساد در فوتبال بهمن سال 94 در مجلس قرائت كرد. يكي از موارد مهم كه 
در اين پرونده مورد توجه قرار گرفته بود، تخلفات مالي فدراسيون فوتبال 
بود، مسئله اي كه حتي حساسيت هاي محمود گودرزي، وزير ورزش وقت 
را هم به همراه داشت و وي يكي از منتقدان جدي فدراسيون فوتبال بود. 
يكي از مواردي كه در جريان انتقادات شديد وزير ورزش در بررسي عملكرد 
فدراسيون فوتبال مورد توجه قرار گرفت، اشاره گودرزي به حق مأموريت 
450 ميليوني يكي از مسئولان مالي فدراسيون بود. همان روزها گفته شد 
كه فرد مورد نظر سيد مصطفي طباطباييان، مدير اداري و مالي فدراسيون 
فوتبال است. او كه برادر همسر كفاشيان نيز محسوب مي شود، ظاهراً مورد 
انتقاد شديد وزير ورزش قرار گرفته است. وزير ورزش مدعي است هزينه 
سفرهاي خارجي فردي از بستگان رئيس يكي از فدراسيون هاي ورزشي، 
سالانه 450 ميليون تومان اس��ت. به گفته محمود گودرزي، اين فرد در 
عين حال براي سفرهاي غيرضروري اش، سالانه نزديك به 400 ميليون 
تومان هم حق مأموري��ت دريافت مي كند. هزين��ه چنين مديري طبق 
محاسبات گودرزي، براي فدراسيون سالانه نزديك به يك ميليارد تومان آب 
مي خورد. اگرچه وزير ورزش از كسي نام نبرد، اما توضيحات قبلي و بعدي او 
در مورد مسائل و مشكلات فدراسيون فوتبال، اين احتمال را تقويت مي كند 

كه فرد موردنظر، برادر همسر كفاشيان باشد. 
   تخلفات مالي فدراسيون كفاشيان در گزارش مجلس

تخلفات مالي فدراسيون فوتبال كه رد پاي نزديكان علي كفاشيان هم 
در آن ديده مي شود، در گزارش مجلس از فساد در فوتبال هم مورد اشاره 
قرار گرفته بود. در بخش »هزينه كرد غيرشفاف منابع مالي فدراسيون« 
پرونده فساد در فوتبال آمده است: »مطابق ماده 20 اساسنامه، خزانه دار 
يكي از اركان فدراس��يون مي باش��د و مس��تند به ماده 69 اساسنامه، 
مسئوليت اجراي امور مالي و نگهدار اموال به عهده او است. در حالي كه 
مطابق گزارش كميته بررسي عملكرد مالي فدراسيون، سمت مديريت 
مالي فدراسيون به نام آقاي ط )يكي از بستگان سببي رئيس فدراسيون( 
جهت اتخاذ برخي تصميمات مالي و حتي شركت در جلسات كميسيون 
معاملات و امضاي صورتجلس��ات ترك تشريفات از جمله صورتجلسه 
انعقاد قرارداد مديريت پيمان سال 93 با شركت ايتو با امضاي مدير مالي، 

بدون امضاي خزانه دار، صادر شده است.«
همچنين در بخش ديگ��ري از اين گزارش به واريز پول به حس��اب هاي 
غير مرتبط با فدراسيون فوتبال كه حساب شخصي بود، نيز اشاره شده، 
مسئله اي كه نشان از وجود تخلفات مالي گسترده در فدراسيوني داشت 
كه علي كفاش��يان رئيس آن بود، رئيسي كه بنا به گزارش مجلس حتي 
حاضر به همكاري هم براي رفع ابهامات مالي نشده است. در قسمتي از 
گزارش مجلس آمده است: »مبالغ قابل ملاحظه ارزي )12000000 دلار( 
فدراسيون فوتبال به حساب شخصيت حقيقي به نام،  بدون اخذ هر نوع 

تضمين مناسب، واريز شده است.«
   40 هزار دلاري كه برگشت داده شد

حالا ه��م در جديدترين تخلف، مصطف��ي طباطباييان، ب��رادر زن علي 
كفاشيان، رئيس پيشين فدراسيون فوتبال كه نامش در قسمت هاي قبلي 
گزارش هم آمده بود، به تازگي 40هزار دلار از پول نقد فدراسيون را كه در 
اختيار او بوده است به فدراسيون برگردانده است. ايسنا گزارش كرده است 
كه اين پول متعلق به فدراسيون بوده اما به تازگي به فدراسيون برگشته 
است. براساس گزارشي كه خبرگزاري ايسنا منتشر كرده، قرار بوده است اين 
اتفاق در فدراسيون فوتبال محرمانه باقي بماند، اما سرانجام خبر به بيرون 
درز پيدا كرده است. طباطباييان مدتي در حوزه مالي فدراسيون فوتبال 
مشغول به كار بوده است. او به دليل بازنشستگي، دوشغله بودن و داشتن 
چند پست به صورت همزمان مدتي از حوزه مالي بيرون گذاشته شد. ماندن 
پول متعلق به فدراسيون فوتبال نزد طباطباييان البته ابهام هاي زيادي را 
به همراه دارد. پولي كه مي توانست در خزانه فدراسيون فوتبال يا حساب 
فدراسيون در بانك نگه داري شود و مشخص نيست به چه دليل و براي چه 
استفاده اي نزد يك مسئول مالي بوده است. بررسي چنين تخلفاتي و برخورد 

با متهمان، كمترين انتظار از نهادهاي قضايي و نظارتي است.

 خصوصي سازي
 دواي درد مشكلات ليگ برتر فوتبال

ليگ برتر بايد مولد باش��د و بازيكن، مربي 
و داور ب��ه فوتبال كش��ورمان معرفي كند، 
مسئله اي كه در فوتبال كشورمان نمونه هايي 
آن را مي توان ديد و مربياني مثل پورموسوي 
و رضا مهاجري در ليگ خوب كار كرده اند. 
قطعاً در تمام جهان فوتب��ال ليگ ها مولد 
هستند و ش��اهد حضور نيروهاي جوان تر 
هستيم و اين چرخه ادامه دارد. ليگ ايران، 
بازيكناني جواني هم ب��ه تيم ملي معرفي 
كرده است كه زمينه اي براي تغيير نسل تيم بعد از جام جهاني گذشته شد. 
با اين حال  ما براي اينكه بتوانيم فوتبالي بدون مشكلات مالي داشته باشيم، 
بايد فوتبال مان را خصوصي كنيم. پرسپوليس و استقلال اكنون از بودجه 
وزارت ورزش ارتزاق مي كنند و وزارت هم پولش را از جامعه مي گيرد. در 
حالي كه بايد فوتبال خصوصي شود و خصوصي سازي حلقه مفقوده فوتبال 
ايران است. اكنون دو تيم وابسته به صنايع خودروسازي هستند كه مشكل 
مالي ندارند. دو تيم اصفهاني هم متكي به صنايع سنگين هستند و مشكل 
پولي ندارند. در خوزستان هم تيم فولاد وابسته به يك صنعت مادر است، 
اما به جزء اين تيم ها ساير تيم ها به در و ديوار مي زنند و به دنبال گرفتن پول 
از استانداري و شهرداري هستند كه اين راهش نيس��ت. اميدوارم روزي 
فوتبال ما خصوصي شود. نبايد در سايه صعود افتخارآميز به جام جهاني 
پنهان شويم. در بخش هايي از فوتبال هم آلودگي داريم و گاهي اوقات پولي 
كه تزريق مي شود، از كانال هاي آلوده عبور مي كند، ولي خصوصي سازي 

مي تواند مشكلات فوتبال ايران را به حداقل برساند.

روحاني تكليف فوتبال را روشن كند
امير قلعه نوي��ي مي گويد با اس��تقلال 
1/6ميليارد قرارداد بسته، اما در هيئت 
فوتبال 1/2 ميليارد ثبت ش��ده است به 
همين خاطر از رئيس جمهور مي خواهد 
تكليف فوتبال را روش��ن كند. سرمربي 
ذوب آهن مي گويد: »حسن روحاني بايد 
تكليف فوتبال را مشخص كند، تا زماني كه الگوي ما ژاپن و كره 
نباشند و بودجه مش��خص براي آن تعريف نشود، اوضاع همين 
اس��ت. در اين فوتبال مربي خارجي مي آورن��د و اگر 100هزار 
دلار با او قرارداد ببندند ديركردش را ه��م مي  پردازند، ولي اگر 
ما حرف بزنيم پدرمان را درمي آورند و ما را روبه روي مردم قرار 
مي دهند، بايد رئيس جمهور به اين مسئله ورود كند، والا داستان 

همين است.«

بله؛ تكليف فوتبال را روشن كنيد!
فوتبال ورزشي جذاب، پرمخاطب و سودآور محسوب مي شود. اما متأسفانه 
در ايران مستطيل سبز چيزي جز حاشيه، دردسر، تخلفات بزرگ و هدر 
دادن پول بيت المال نبوده و نيس��ت. درست است كه تيم ملي فوتبال با 
عملكردي درخشان دل مردم را شاد كرده ولي فراموش نكنيد كه اگر درايت 
كارلوس كرش پرتغالي نبود و همه مسئوليت ها به مديران داخلي سپرده 
مي شد، حالا وضعيتي به مراتب بدتر از ليگ مان داشت. بي دروپيكر بودن 
فوتبال و فدراسيوني كه خود را همه كاره آن مي داند، داده همه را درآورده 
و حتي يكي از مربيان شناخته شده دست به دامن رئيس جمهور شده و از 

دكتر روحاني خواسته تا تكليف فوتبال را هرچه زودتر روشن كند. 
درخواست امير قلعه نويي خواس��ته ميليون ها ايراني است؛ اگر سرمربي 
ذوب آهن به خاطر طلب هاي ميلياردي كه از دو باشگاه قبلي اش دارد اين 
درخواست را مطرح كرده، مردم و رسانه ها سال هاست كه منتظر يك منجي 
هستند تا بلكه به تخلفات و فساد گسترده فوتبال پايان دهد و پيش از آنكه 
اين رشته بيش از اين در گرداب باندبازي، دست هاي پشت پرده و حاشيه 
غرق شود فوتبال را نجات دهد. يكي از عجايب فوتبال دنيا چند روز پيش در 
خيابان سئول و در ساختمان فدراسيون فوتبال رخ داده است؛ برادر همسر 
علي كفاشيان در اقدامي خودجوش مبلغ 40 هزار دلار فدراسيون فوتبال را 
به اين فدراسيون تحويل داد! پولي كه جزئي از بودجه فدراسيون محسوب 
مي شود به دلايلي كاملًا نامعلوم و به مدت نامعلوم دست يكي از نزديكان 
نايب رئيس فعلي بوده و باز هم معلوم نيست، در اين مدت اين مبلغ صرف 
چه اموري شده و سودش به جيب چه كس��ي رفته است. هرچند كه اين 
مسئله اهميت زيادي دارد، اما در فوتبال بي سروسامان كشورمان اين مسئله 
تنها يكي از تخلفات متعدد و هنگفت است. اگر روزي برسد كه مسئولان و 
نهادهاي ذي صلاح تحقيق و تفحص اساسي در اين رشته انجام دهند، تازه 
آن زمان مشخص خواهدشد ابعاد تخلفات فوتبالي تا چه حد گسترده است. 
راه دور نرويم؛ پرونده فساد در فوتبال از سوي كميسيون اصل نود مجلس 
شوراي اسلامي در حال بررسي است. البته انتظار مي رفت اين پرونده هرچه 
زودتر به نتيجه برسد و در صحن علني هم قرائت شود با اين حال نه تنها 
نتيجه آن اعلام نشده، بلكه روز به روز نيز بر تعداد تخلفات صورت گرفته در 
فوتبال افزوده مي شود و معلوم نيست اين وضعيت تا كي ادامه خواهد داشت. 
قراردادهاي نجومي و پرداخت نكردن آنها چالش ديگري است كه كوهي 
از بدهي را روي دست باشگاه هاي ايراني گذاشته است. مديران باشگاه ها با 
استفاده از نابساماني هاي موجود در توافق با بازيكنان و مربيان از جيب مردم 
هزينه مي كنند و زير بار قراردادهاي ميلياردي مي روند. از آن بدتر اينكه 
همين آقايان آگاهانه و به جهت فريب اف��كار عمومي و فرار از مالياتي كه 
برعهده گرفته اند ارقامي غيرواقعي را در هيئت هاي فوتبال ثبت مي كنند. 
به همين سادگي سر همه كلاه گذاشته مي شود! كلاف پيچيده قراردادهاي 
نجومي زماني پيچيده تر مي شود كه باشگاه ها از عهده تعهدات مالي خود 
برنمي آيند و با تهديدهاي خطرناك مراجع بين المللي روبه رو مي شوند. چرا 
بايد باشگاهي مثل پرسپوليس به يك مربي خارجي كه تنها چند ماه روي 
نيمكت تيم نشسته 6ميليارد تومان به عنوان بدهي و غرامت بپردازد؟ پولي 
كه از جيب ملت مي رود و سودش را بازيكن يا مربي خارجي مي برد! مربي كه 
حالا براي رسيدن به اصل طلبش دست به دامن رئيس جمهور شده، صراحتاً 
اعتراف كرده كه قرارداد يك ميليارد و 600 ميليوني اش در سازمان ليگ 
يك ميليارد و 200 ميليون ثبت شده؛ تخلفي بزرگ و آشكار كه هم امير 
قلعه نويي از آن مطلع بوده و هم مديران وقت استقلال. اينكه چرا هيچ كس و 
هيچ نهادي به اين همه تخلف هاي رنگارنگ واكنشي نشان نمي دهد و همه 
سعي مي كنند از كنار اين مسائل با بي تفاوتي عبور كنند، ابهام بزرگي است 
كه اميدواريم روزي از بين برود. در شرايط فعلي چاره ديگري باقي نمانده 
جز اينكه از رئيس جمهور بخواهيم هرچه زودتر و براي جلوگيري از تخلفات 
دنباله دار وارد عمل شود و با استفاده از قدرت خود به عنوان بالاترين نهاد 
اجرايي كشور چاره اي بينديشد. سرخابي هايي كه وزارت ورزش هرگونه 
كمك مالي به آنها را رد مي كند دو تيمي هستند كه ميلياردها تومان بدهي 
دارند، بدهي هايي كه حاصل مديريت ضعيف مديران دو باش��گاه بوده و 
تخلفات آشكاري را مي توان در آن مشاهده كرد. آقاي روحاني، حال كه براي 
دومين دوره متوالي پيروز انتخابات رياست جمهوري شده ايد و چند روز 
ديگر هم مراسم تحليف تان برگزار مي شود، رسيدگي به حال و روز فوتبال 
ايران انتظار عموم مردم ايران است؛ وخامت اوضاع به حدي رسيده كه ورود 

شما به اين مسئله از هر زمان ضرورت بيشتري پيدا كرده است. 

پرونده ليگ هفدهم امروز بعد از دو ماه تعطيلي 
فوتبال ايران به طور رسمي باز مي شود. ليگي 
ك�ه حاش�يه هاي آن قب�ل از ب�ازي افتتاحيه 
و مص�اف س�رخابي هاي هميش�ه مدعي اش 
باجنوبي ها درگام نخس�ت آغاز ش�ده است!

سازمان ليگ فصل گذشته در ابلاغيه اي به باشگاه هاي 
ليگ برتري اعلام كرد تيم هاي بدهكار بايد 10 درصد 
از قرارداد بازيكناني را كه جذب مي كنند به بدهي هاي 
خود اختصاص دهند و در غير اين صورت نمي توانند 
هفته اول از نفرات جديد خود استفاده كنند. معضلي 
كه در همين ابتداي كار پرس��پوليس، اس��تقلال، 
تراكتورسازي، پيكان، سپيدرود رشت، سياه جامگان، 
پديده، سپاهان و نفت تهران با آن دست به گريبان 
شده و نه فقط نتوانس��ته اند مجوز بگيرند كه كارت 
بازي بازيكنان جديدشان نيز صادر نشد، مسئله اي 
كه اگر تا دقيقه 90حل نشود، چالش بزرگي براي اين 

9 باشگاه ايجاد مي كند. 
   افتتاحيه با دوئل ژنرال و ميثاقيان

افتتاحيه ليگ با دوئ��ل قلعه نوي��ي و ميثاقيان آغاز 

مي شود. با مصاف ساعت19:15 دقيقه امشب ذوب 
آهن و سياه جامگان در ديار خراس��ان به مصاف هم 
مي روند. آنهم با نطق بلند بالاي ژنرالي كه روحاني را 
براي رسيدن به داد فوتبال فرا خوانده است. مرد هميشه 
مدعي فوتبال ايران كه فصل گذشته موفق به كسب 
جام قهرماني با تراكتور نشد و حالا بار ديگر به اصفهان 
بازگشته تا اين بار شانس خود را با ذوبي ها امتحان كند 
و در گام نخست بايد در مشهد به مصاف تيم ميثاقيان 
برود. مردي كه فصل قبل تنها در سه، چهار هفته موفق 
به بقاي سياه جامگان شد و حالا مي رود با كوله باري از 

مشكلات، فصلي تازه را آغاز كند.
   ميزباني مدافع عنوان قهرماني 

مهم ترين بازي امروز اما بدون شك مصاف خانگي 
س��اعت 21 مدافع عنوان قهرماني با فولادي هاي 
خوزستاني است. تيمي كه با حضور برانكو موفق ترين 
دوران خود را پشت سر مي گذارد و بعد از كسب يك 
نايب قهرماني و يك قهرماني حال به گفته سرمربي 
آن در پي كسب بيشترين قهرماني در فصل جاري 
است. تيمي كه در سوپرجام نشان داد تيم آماده اي 

است. البته به شرط آنكه حاشيه هاي مالي كه طي دو، 
سه روز گذشته در اين تيم خبرساز شده، كار دست 
قهرمان فصل گذشته ندهد: » تجربه مي گويد هميشه 
اولين بازي خانگي، وقتي شما گزينه قاطع قهرماني 
هستيد، بسيار سخت است و غافل گيري دارد، اما قرار 
نيست پرسپوليس غافلگير شود. خصوصاً كه مي دانيم 
هر سال توقعات از پرسپوليس بيشتر مي شود. باز هم 
هدفمان كسب بيشترين برد است و البته مي خواهيم 
امسال بيشترين قهرماني را داشته باشيم. هر بازيكني 
هم كه قصد رفتن داشت به او اين اجازه را داديم كه 
اگر ناراضي است برود چون ما احتياجي به بازيكن 
ناراضي نداريم پس ديگر جريمه اي در كار نيس��ت 
و همه تمركزمان روي بازي هاي ليگ است و كسب 
موفقيت. فولاد فصل قبل يك امتي��از از ما گرفت، 
مي دانيم اين تيم امسال تغييرات عمده اي داشته اما 
نمي خواهيم ديگر بار امتيازي به اين تيم خصوصاً در 
خانه بدهيم. همه نفرات خود را نيز دراختيار داريم 
جز سيدجلال كه با وجود نفراتي كه جذب كرديم 
مصدوميت او هم نمي تواند دردسرساز باشد. « اين 

بازي مي تواند يك��ي از جذاب ترين بازي هاي هفته 
اول باش��د. به خصوص كه مبعلي هم بعد از سال ها 
به تركيب آن اضافه شده اس��ت. اين را پورموسوي، 
سرمربي فولادي هاي خوزس��تان مي گويد. مربي 
كه شاگردانش فصل گذشته در استقلال خوزستان 
بازي هاي ديدني از خود به نمايش گذاشتند: » بازي 
در آزادي كار آساني نيست اما مقابل پرسپوليس به 
دنبال بازي زيبا و تهاجمي هس��تيم و مي خواهيم 
زيباترين بازي هفته را به نمايش بگذاريم و البته با 

موفقيت به شهر خود بازگرديم.«
   وضعيت قرمز در استقلال

نايب قهرمان ليگ هم مانند مدافع عنوان قهرماني 
در هفت��ه اول ب��ا جنوبي ها دي��دار مي كن��د.  اما با 
اين تفاوت كه اس��تقلالي ها س��اعت 21 جمعه در 
آبادان به مصاف نفت مي روند و بدون ش��ك با توجه 
به ش��رايط آب و هوايي،  كاري به مراتب س��خت تر 
از ي��اران برانك��و در آزادي دارند. اما مش��كل اصلي 
اس��تقلال نه بازي با ياران كمالوند در تختي آبادان، 
 كه وضعيت قرمزي است كه در اين تيم حاكم است. 
استقلال اگر چه امسال سرو صداي زيادي در فصل 
نقل و انتقالات با قراردادهاي ميلي��اردي خود به پا 
كرد اما گويا قرار نيس��ت اين ريخت و پاش پرسر و 
صدا در هفته اول كمكي براي منصوريان  باشد. اين 
را آمار مصدوميت هاي آبي پوش��ان مي گويد. جدا از 
مصدوميت زانوي جباري كه ايفمارك هم روز گذشته 
تأييد كرد،  فرشيد اسماعيلي، فرشيد باقري و لئوناردو 
پادواني هم از جمله مصدوماني هستند كه بعيد است به 
بازي با نفتي هاي آبادان برسند.  علاوه بر آن، محروميت 
سه بازيكن تيم تا اطلاع ثانوي به دليل همراهي نكردن 
تيم اميد نيز بر مشكلات منصوريان براي ارنج تيمش 
در بازي هفته اول به خصوص در خط دفاع و هافبك 
دفاعي افزوده است. با اين وجود اما استقلال اين فصل به 
دنبال عنواني بهتر از نايب قهرماني است و براي رسيدن 
به آن بايد خود را همه جانبه آماده مصاف با مشكلات 
كند. حتي اگر با دست خالي مجبور به كسب امتياز از 

نفتي ها در آبادان باشد. 
   ساير بازي ها

در ديگر بازي هاي نخس��تين روز از هفته اول ليگ 
برتر، نفتي هاي تهران كه هنوز ش��رايط مساعدي 
ندارند، همزمان ب��ا ديدار سرخپوش��ان تهراني از 
سپيدرود رشت،  تيم تازه وارد ليگ پذيرايي مي كنند 
و تراكتورسازان كه بعد از ناكامي با قلعه نويي سراغ 
گل محمدي رفتند، در بازي اول بايد خود را آماده 
مصاف با استقلالي هاي خوزستان كنند. تيمي كه با 
بازگشت ويسي اميدوار به تكرار موفقيت هاي گذشته 
است. اين درحاليست كه در ساير ديدارهاي فردا نيز 
گسترش فولاد ميزبان پارس جنوبي جم، ديگر تيم 
تازه وارد اس��ت، پيكان از پديده پذيرايي مي كند و 
سايپا كه بعد از سال ها بار ديگر با دايي قدم به ليگ 

گذاشته به مهماني سپاهاني ها در اصفهان مي رود.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

ورزشگاه جاي سيگار  و مواد مخدر نيست
بحث ممنوعيت اس��تعمال دخانيات در 
ورزشگاه ها در آستانه شروع رقابت هاي 
ليگ برتر سروصداي زيادي به راه انداخته 
است. در اين زمينه ديروز رئيس سازمان 
ليگ به ارائه توضيحاتي پرداخت. حيدر 
بهاروند در خصوص ممنوعيت س��يگار 
در ورزشگاه ها به خبرگزاري ميزان گفت: »ما به سيگاري بودن 
يا نبودن تماش��اگران كاري نداريم، ولي اين را هم مي دانيم كه 
خيلي ها هم سيگاري نيستند و مجبور هستند شرايط بد و بوي 
سيگار را تحمل كنند. كشيدن سيگار در بسياري از ورزشگاه هاي 
دنيا ممنوع ش��ده و همه ديدند كه AFC قبلًا ه��م ما را به اين 
خاطر جريمه كرده اس��ت، به طور حتم تكرار اين مسئله جرايم 

سنگين تري را برايمان به دنبال خواهد داشت.«

عليپور، برترين سنگ  نورد اين هفته جهان
مرد عم��ودي ايران و يوزپلن��گ ايراني، 
اينه��ا القابي اس��ت براي رض��ا عليپور، 
سنگ نورد سرعتي كشورمان كه هفته 
گذشته موفق شد مدال طلاي ارزشمند 
رقابت هاي جهاني لهس��تان را به دست 
آورد. اين مدال پس از 10 دوره برگزاري 
اين رقابت ها براي كشورمان به دست آمد و باعث شد تا درخشش 
عليپور در اين رويداد مهم فدراسيون جهاني سنگ نوردي را قانع 
كند تا يوزپلنگ  ايراني را به عنوان برترين سنگ نورد اين هفته دنيا 
انتخاب كند. عليپور پيش از اين نيز با كسب مدال طلا به عنوان 
ورزشكار برتر روز سوم رقابت هاي لهستان انتخاب شده بود تا بار  
ديگر خودش را به عنوان مرد برتر س��نگ نوردي جهان مطرح و 

افتخاراتش را بيشتر از قبل كند.

امير حاج رضايي

كارشناس فوتبال

دلتنگي آقاي خاص براي روني
خوزه مورينيو، سرمربي منچستريونايتد ادعا كرده كه پس از جدايي روني 
احساساتي شده و به شدت دلتنگ بازيكن سابقش است. روني 31ساله 
پس از 13 س��ال حضور در يونايتد، ماه گذش��ته به تيم سابقش اورتون 
بازگشت. روني فصل پيش فقط در 15 بازي فيكس بود و به همين دليل 
مجبور شد، قيد منچستر را بزند. آقاي خاص دلتنگي اش را پنهان نمي كند: 
» خيلي دلم براي روني تنگ شده است، خيلي زياد فكر مي كنم، او انسان 
فوق العاده اي بود. من آدمي نيستم كه در مورد كارم به راحتي احساساتي 
شوم و وقتي او تيم را ترك كرد، واقعاً احساساتي شدم، ولي مطمئنم كه اين 
انتقال خيلي به نفع اورتون خواهد بود و بازگشت به اين تيم برايش عالي 
خواهد بود. وين تأثير خيلي مثبتي داشت. او بازيكن بسيار مهمي براي ما 

بود و همينطور انساني خيلي خوب.«
------------------------------------------------------------

از موفقيت هاي زيدان در رئال لذت بردم
هم تيمي سابق زين الدين زيدان در تيم رئال مادريد از موفقيت هاي او در 
عرصه مربيگري خوشحال است. زيدان پس از انتخاب به عنوان سرمربي 
كهكشاني ها دو قهرماني در ليگ قهرمانان اروپا و يك قهرماني در لاليگا 
را تجربه كرد. به همين خاطر اس��ت كه ديويد بكام از عملكرد اوتمجيد 
كرده اس��ت: »فصل گذش��ته براي رئال مادريد فصل خيلي خوبي بود. 
ديدن بازي هاي تيم خصوصاً در ماه هاي آخر فصل بسيار لذت بخش بود 
و خوشحالم كه تيم توانسته به دستاوردهاي بزرگي برسد. همه زيدان را 

دوست دارند و خوشحال اند كه توانسته به موفقيت هاي بزرگي برسد.«

سعيد احمديان

شيوا نوروزي

پايان تعطيلي دو ماهه و آغاز ليگ هفدهم از مشهد

مصاف سرخابي هاي مدعي با جنوبي ها

محروميت بين المللي، حربه پوچ صهيونيست ها
بازي نكردن لژيونرهاي ايراني تيم پانيونيوس در مقابل حريفي از رژيم 
اش��غالگر قدس بهترين س��وژه بود، براي به راه انداختن جنجال عليه 
فوتباليست هاي كشورمان. پس از قرعه كشي پلي آف ليگ اروپا معلوم 
شد كه پانيونيوس بايد به مصاف نماينده رژيم صهيونيستي برود. مسعود 
شجاعي و احسان حاج صفي دو بازيكن ايراني اين تيم اعلام كردند، مقابل 
حريف اشغالگر بازي نخواهند كرد و رسانه هاي صهيونيستي بحث اعمال 
محروميت از سوي فيفا و يوفا را پيش كشيدند، موضوعي كه خيلي زود با 
واكنش باشگاه يوناني مواجه شد، واكنشي كه ثابت كرد خبر محروميت 

فقط ساخته و پرداخته صهيونيست ها است. 

دنيا حيدري 
   گزارش

فريدون حسن
  منهاي فوتبال

تيم واليبال اميد ايران كه به نمايندگي از تيم بزرگسالان در رقابت هاي 
قهرماني آسيايي اندونزي حضور پيدا كرده است با پيروزي در سومين 
بازي خود بدون شكس��ت گام به مرحله بعدي رقابت ها گذاش��ت. 
شاگردان خوان سيچلو در آخرين ديدار مرحله مقدماتي ديروز سه 
بر صفر از سد چين تايپه گذشتند تا با اقتدار گام به جمع هشت تيم 
پاياني رقابت ها بگذارند. مرحله دوم اين مسابقات از امروز آغاز مي شود 

و واليباليست هاي اميد ايران در اين مرحله با تيم هاي استراليا، چين 
و چين تايپه هم گروه هستند. سيچلو پس از كسب سومين پيروزي 
تيمش گفت: »از اين صعود خوشحالم، حالا اين فرصت را داريم تا در 
برابر دو تيم بزرگ يعني چين و استراليا بازي كنيم كه اين مي تواند در 
روندي يادگيري و كسب تجربه بازيكنان تيم اميد بسيار مؤثر باشد. ما 

اينجا هستيم كه بچه ها پيشرفت كنند و تجربه به دست آورند.«

صعود مقتدرانه اميدهاي واليبال به مرحله دوم قهرماني آسيا

آماده رقابت هاي جهاني هستيم
محمد طلايي، سرمربي تيم ملي كشتي آزاد با اشاره به آمادگي كامل 
شاگردانش براي حضور در مسابقات جهاني 2017 گفت: » آزادكاران 
به لحاظ بدني مشكلي ندارند و مي توانند به راحتي از پس پنج يا شش 
كشتي برآيند و به مشكل نمي خورند. البته بايد بگويم كه در هيچ اردويي 
ورزشكار به آمادگي صددرصد نمي رسد و در نهايت 70 درصد آماده 

مي شوند و بقيه مسائل با كارهاي روحي و رواني برطرف مي شود.«

بانوان سه گانه ايران به قزاقستان مي روند
محمدعلي صبور، رئيس فدراسيون سه گانه در خصوص مصوب شدن 
لباس بانوان اين رشته براي شركت در رقابت هاي جهاني گفت: »فشارهاي 
زيادي روي ما بود، اما تصميم گرفتيم تا لباس��ي مناسب را براي بانوان 
سه گانه طراحي كنيم از شش ماه قبل جلسات مختلفي را در خصوص 
طراحي لباس بانوان سه گانه داشتيم تا اينكه به طرح مدنظر رسيديم و 

حالا دو ملي پوش بانو را به رقابت هاي قزاقستان اعزام مي كنيم.«

حق پارالمپيكي ها بهترين امكانات است
زهرا نعمتي، كمان��دار  پار المپيك��ي ايران گفت: »ورزش��كاران 
پارالمپيكي حق دارند از بهترين امكانات برخوردار باشند، اميدواريم 
جدا شدن بودجه ورزش المپيك و پارالمپيك باعث حل مشكلات 
ش��ود و توجه خوبي از طرف مسئولان نس��بت به ورزش معلولان 
شود، چراكه اين توجه باعث مي شود تا ورزشكاران معلول افتخارات 

بيشتري براي ايران كسب كنند.«

اميرحسين خيرخواه | ميزان

رنگ مدالم را تغيير دادند
رقابت هاي جهاني كاراته براي مهديزاده، كاراته كاي مدال آور ايران با كسب مدال نقره 
به پايان رسيد، مدالي كه به گفته مهديزاده، داوري نقش به سزايي در تغيير رنگ آن 
داشت. مهديزاده كه طي ماه هاي گذشته دو مدال ارزشمند برنز بازي هاي كشورهاي 
اسلامي و طلاي رقابت هاي قهرماني آسيا را به دست آورده است با اشاره به خستگي 
مفرط بابت ش��ركت در اين مسابقات فش��رده و تأثير آن بر عملكردش در مسابقات 
لهستان گفت: »تمام تلاشم را كردم با آمادگي به باز هاي جهاني برسم. در ديدار 
نهايي نيز بازي را جلو بودم و همه چيز به نفع من بود، اما اتفاقاتي افتاد 
كه نتوانستم مسابقه را حفظ كنم و بازي از دستم خارج شد. من هيچ 
وقت در خصوص مسائل  داوري صحبت نخواهم كرد و اصلاً خوشم 
نمي آيد، باختم را با مسائل داوري توجيه كنم.« مهديزاده ادامه 
داد: »اگر صحبتي هم در اين خصوص كردم فقط به خاطر اين 
بود كه بگويم داور در نتيجه مسابقه تأثيرگذار بود، اما من بايد 
طوري كار مي كردم كه اين تأثيرات نتواند رنگ مدالم را عوض 
كند، من شرايط اين را داشتم كه به گونه اي عمل كنم كه حتي 

هيچ عامل خارجي باعث نشود رنگ مدالم تغيير كند.«

8 سهميه المپيك را مي گيريم
كاراته ايران به عنوان قدرت برتر قاره آس��يا و يكي از قدرت هاي جهاني اين رش��ته 
به طور حتم حرف هاي زي��ادي براي حضور در المپيك خواهد داش��ت. البته هم 
كاراته كاها و هم مسئولان اين رشته خوب مي دانند كه حضور در المپيك با حضور 
در تمامي مسابقاتي كه تاكنون در آن شركت كرده اند، متفاوت است. كاراته حالا 
المپيكي است و المپيكي ش��دن ش��رايط خاص خودش را دارد. صادق فرجي، 
رئيس فدراسيون كاراته در اين خصوص مي گويد: »مسابقات متعددي 
براي كسب سهميه المپيك پيش بيني شده است. مسابقات جهاني 
و كاراته وان هاي زيادي را در پي��ش داريم و قطعاً بازيكنان ما بايد در 
آنها حضور داشته باشند تا بتوانند سهميه كسب كنند. در المپيك هر 
كشوري مي تواند هشت ورزشكار خانم و آقا داشته باشد. شش نفر 
در كوميته و دو نفر در كاتا كه اگر برنامه هاي ما تأمين اعتبار شود هر 
هشت سهميه را كسب مي كنيم.« وي در خصوص افزايش بودجه 
كاراته با توجه به المپيكي ش��دن اين رشته افزود: »هنوز چيزي به 
صورت رسمي اضافه نشده است، اما داورزني به ما قول داد با توجه به 

المپيكي شدن كاراته نگاه ويژه اي به اين رشته شود.«


